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REVISTA PRESEI 

 

 

 Premierul Orban se întâlnește luni cu reprezentanții Federației Sanitas, la 

întâlnire urmând să participe ministrul Sănătății și ministrul Finanțelor/ 

Membrii Federației declanşaseră de miercuri greva japoneză 

Premierul Ludovic Orban se întâlnește luni la ora 13 cu reprezentanții Federației 

Sanitas, la întâlnire urmând să participe ministrul Sănătății, Nelu Tătaru și 

ministrul Finanțelor, Florin Cîțu, arată un comunicat transmis duminică seara de 

biroul de presă al Guvernului. Întâlnirea are loc pe fondul nemulțumirii membrilor 

Federaţiei Sanitas, care anunțaseră proteste ”până când vom obţine condiţii decente 

de muncă, deblocarea posturilor pentru cele două sisteme şi respectarea legislaţiei 

cu caracter salarial", potrivit reprezentaţilor Federaţei Sanitas. 

Mai mult de 32.000 de membri Sanitas din peste 420 de instituţii publice de 

sănătate şi asistenţă socială din toate judeţele ţării au declanşat miercuri la nivel 

naţional greva japoneză, o formă de protest care nu presupune întreruperea 

activităţii, urmând ca în 15 octombrie sindicaliştii să picheteze Ministerul Sănătăţii 

şi Ministerul Muncii şi, ulterior, Ministerul Finanţelor, dacă nu le sunt rezolvate 

problemele. 

 

"Au continuat să îşi îndeplinească sarcinile zilnice chiar dacă sunt, incontestabil, 

epuizaţi şi lipsiţi de orizont atât în ceea ce priveşte îmbunătăţirea condiţiilor de 

muncă cât şi acordarea tuturor drepturilor salariale în vigoare. Salariaţii din 

sănătate, asistenţă socială, direcţiile de sănătate publică, unităţile de asistenţă 

medico-socială, serviciile de ambulanţă, medicina şcolară vor continua protestul 

început, cu acceaşi decenţă, fără întreruperea activităţii, pentru a nu pune în niciun 

fel în pericol pacienţii, aşteptându-se ca autorităţile române să înţeleagă că trebuie 

să respecte legea‚  să îşi respecte angajaţii şi mai ales să respecte întreaga 

populaţie a acestei ţări care în situaţia epidemiologică actuală are toate şansele să 

devină rând pe rând pacient", se arată într-un comunicat al federaţiei. 
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"Greva japoneză - purtarea însemnelor Sanitas şi a unui însemn cu grevă, fără 

întreruperea activităţii - se desfăşoară în toate judeţele ţării, în marea majoritate a 

spitalelor publice din România unde noi avem organizaţii sindicale şi în centrele de 

asistenţă socială. Greva a început astăzi (miercuri, n.r.) şi vom purta aceste 

însemne până la întâlnirea cu premierul României, după ce iese din izolare, astfel 

încât să rezolvăm problemele cu care ne confruntăm astăzi în cele două sisteme, de 

sănătate şi de asistenţă socială", a declarat, miercuri, pentru AGERPRES prim-

vicepreşedintele Federaţiei Sanitas, Iulian Pope. 

 

Revendicările formulate în cadrul Consiliului Naţional al organizaţiei începeau cu 

mai multe solicitări de natură financiară: acordarea stimulentului de risc pentru 

personalul medical din unităţile sanitare, serviciile de ambulanţă, DSP-uri, 

medicina şcolară, unităţile de asistenţă medico-socială, care în perioada stării de 

urgenţă a intrat în contact cu pacienţi suspecţi de infecţia cu virusul SARS-COV-2; 

acordarea stimulentului de risc pentru personalul medical din unităţile de asistenţă 

socială care în perioada stării de urgenţă a intrat în contact cu pacienţi suspecţi de 

infecţia cu virusul SARS-COV-2; acordarea sporului de până la 30% pentru 

personalul din sistemul sanitar şi cel de asistenţă socială conform Legii nr. 56/2020 

şi a Ordinului comun 1070/94/2087/2020; acordarea voucherelor de vacanţă pentru 

tot personalul din sistemul sanitar şi cel de asistenţă socială, din unităţile de 

asistenţă medico-socială şi din medicina şcolară; acordarea sporului de 55 - 85% 

pentru personalul din unităţile sanitare şi DSP-uri conform Legii nr. 153/2017 şi 

HG nr. 153/2018. 

 

În afară de solicitările de natură financiară, celelalte revendicări ale Federaţiei 

Sanitas sunt deblocarea posturilor în unităţile sanitare, cele de asistenţă medico-

socială şi cele de asistenţă socială; asigurarea echipamentelor/ materialelor de 

protecţie în cantitatea/calitatea necesare pentru o optimă protecţie a personalului 

expus infectării cu noul virus; acordarea, începând cu 1 ianuarie 2020, a salariilor 

prevăzute de Legea nr. 153/2017 pentru anul 2022, pentru tot personalul din 

sistemul sanitar, sistemul de asistenţă socială şi medico-socială; calcularea  
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sporurilor la salariul de bază actual pentru tot personalul din sistemul sanitar, 

sistemul de asistenţă socială şi medico-socială; relansarea dialogului social real la 

toate nivelurile. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Cîțu va anunța luni rezultatele controalelor de la Primăria Capitalei: Vă 

spun de pe acum că sunt probleme mari acolo! 

Ministrul Finanțelor, Florin Cîțu, anunță dezvăluiri după controalele dispuse de 

Inspecția Economică la Primăria Capitalei. ”Luni, în cadrul declarațiilor de presă 

săptămânale cu care deja v-ați obișnuit, voi prezenta și concluziile raportului 

departamentului Inspecție Economică al MFP la PMB. Vă spun de pe acum că sunt 

probleme mari acolo!”, a spus ministrul Finanțelor.Anunțul vine după ce 

săptămâna aceasta Cîțu a spus că Inspecţia Economică din Ministerul Finanţelor a 

început un control la Primăria Municipiului Bucureşti în luna februarie. 

”La începutul anului, în februarie, Inspecţia Economică din MFP a început un 

control la Primăria Municipiului Bucureşti. PMB a fost "ocolită" foarte mulţi ani 

de astfel de controale. Controlul a fost întrerupt pe perioada stării de urgenţă dar 

este definitivat. Voi prezenta mai multe detalii în cadrul declaraţiilor de presă pe 

care le fac săptămânal de la MFP. Până atunci vă pot spune că legea a fost 

încălcată în toate aspectele investigate de MFP", a scris ministrul Finanţelor pe 

pagina sa de Facebook. 

În urmă cu circa două săptămâni, după o întâlnire cu primarul ales al Capitalei, 

Nicuşor Dan, şi cu premierul Ludovic Orban, ministrul Finanţelor preciza că 

situaţia financiară la Primăria Capitalei este una dificilă. Ulterior, Florin Cîţu a 

transmis că Primăria Capitalei avea în cont 10,8 milioane de lei la 30 septembrie 

2020. 

 

"La întâlnirea cu premierul Ludovic Orban şi primarul ales (al Capitalei, n.r.) 

Nicuşor Dan am prezentat şi câţi bani are PMB la 30 septembrie în cont. Sunteţi 

pregătiţi? 10,8 milioane de lei.  
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De aceea am spus că sunt elegant când vorbesc de o situaţie dificilă şi am promis 

că mă voi implica pentru a rezolva problemele bucureştenilor", a scris ministrul 

Finanțelor Publice pe pagina sa de Facebook. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Începând de luni de la ora 10, micii antreprenori se pot înscrie pentru 

obţinerea de microgranturi acordate din fonduri externe nerambursabile 

Începând de luni de la ora 10, formularul electronic de înscriere pentru obţinerea 

de microgranturi acordate din fonduri externe nerambursabile va fi activ pe link-

ul granturi.imm.gov.ro, informează Ministerul Economiei, Energiei şi Mediului de 

Afaceri. Raiffeisen Bank, in calitate de participant la schema de ajutor de stat a 

transmis duminică faptul că începand de luni, 12 octombrie 2020, deschide conturi 

curente dedicate granturilor pentru toate companiile care au selectat-o ca banca 

partenera in acest demers. 

Etapa de inscriere pentru Masura 1 de Microgranturi incepe de luni, 12 octombrie, 

ora 10:00, si se incheie vineri, 16 octombrie, ora 20:00, cu posibilitatea prelungirii 

termenului de inscriere pana la epuizarea bugetului (respectiv pana la atingerea 

unui numar maxim de 50.000 de beneficiari, pe principiul “primul venit, primul 

servit”). Inscrierea se face online, pe platforma granturi.imm.gov.ro. 

 

Pentru celelalte doua masuri, termenul pentru inscriere urmeaza sa fie comunicat 

de catre guvern. 

 

“In mod traditional, perioada de toamna reprezinta inceputul urmatorului ciclu 

anual de activitate. Pentru a asigura continuitatea afacerilor clientilor nostri IMM, 

am participat inca din faza de consultari la pregatirea Schemei de ajutor de stat prin 

granturi, iar acum implementam concret modalitatea prin care orice solicitant poate 

sa isi primeasca fondurile aprobate in contul bancar dedicat, disponibil pentru 

deschidere de luni, 12 octombrie 2020. Pe langa celelalte masuri consistente din 

cursul anului - suspendarea la plata ratelor si programul IMM Invest - suntem din 

nou alaturi de intreprinzatorii - IMM, PFA, ONG, CMI - eligibili pentru acordarea 

noilor granturi”, a declarat Raluca Nicolescu, director Directia IMM. 

https://granturi.imm.gov.ro/auth/login
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Pe langa facilitarea deschiderii conturilor necesare derularii granturilor, Raiffeisen 

Bank pune la dispozitia clientilor sai si credite punte pentru implementarea 

proiectelor de investitii sau imprumuturi pentru acoperirea co-participarii, daca 

este cazul. 

Prin OUG nr.130/2020, guvernul aloca o suma de aproximativ 1 miliard de euro 

pentru sprijinul IMM-urilor, sub trei forme: 

 

- Microgranturi - ajutor in suma fixa de 2.000 euro per beneficiar; 

- Granturi pentru capitalul de lucru de pana la 15% din cifra de afaceri la 2019, 

maximum 150.000 euro; 

- Granturi pentru investitii, cu sume cuprinse intre 50.000 euro si 200.000 euro. 

 

Mai multe detalii legate de condițiile de eligibilitate pe fiecare masura in parte sunt 

disponibile pe pagina dedicata a bancii, aici. 

 

Pentru a aplica la schema de ajutor de stat, solicitantul trebuie sa parcurga 

urmatorii pasi in platforma granturi.imm.gov.ro: 

 

• Etapa 1 de creare profil, user si parola, unde aplicantii vor inregistra cu semnatura 

electronica datele solicitantului si ale reprezentantului legal. Acesta etapa este 

disponibila pentru toate cele 3 masuri. 

• Etapa 2 de inscriere in cadrul masurii, utilizand profilul creat in prima etapa. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Jurnaliștii tv nu mai suportă inconștiența politrucilor din fruntea 

Televiziunii Naționale: 

                  „TVR, armata cu 1000 de generali și o singura ordonanță” 

MediaSind TVR cere administrației Gradea să nu mai pună în pericol sănătatea 

angajaților 

 

https://granturi.imm.gov.ro/auth/login
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Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind Filiala MediaSind TVR a luat act de 

avertizarea publică făcută de cunoscutul jurnalist tv Adelin Petrișor, privind refuzul 

administrației Gradea de a adopta măsurile necesare pentru protejarea sănătății 

angajaților care lucrează pentru ștririle TVR: "După vreo 7 luni de program de 

teren în pandemie, 2 reporteri ai Stirilor TVR au #COVID19. Din câte stiu, 

oamenii iau tratament, dar sunt acasă, nu la spital. Încă de la început, noi lucrăm 

împărțiți în două ture, doar câte 4 reporteri de teren pe fiecare tură. Acum, în loc 

să-i înlocuiască pe cei 2 pe o perioada de 2-3 saptamani cu oameni din redactie 

sau din alte departamente ale TVR, sefii au preferat să ne amestece pe noi cei 

ramasi și să ne pună într-un program haotic. Gata, s-a dus ideea ca turele nu se 

pot întâlni la muncă. Am vorbit cu producătorul general, cu sefa Stirilor si cu 

Presedintele TVR. Le-am explicat ca suntem obositi, stresati si ca programul de 

pana acum ar fi fost cel mai bun pentru aceasta perioada complicata. Toti au zis 

ca ne înteleg, ca nu au alte solutii si fiecare a aratat cu degetul spre altcineva. Le-

am spus si eu ca mi se pare o rusine imensa ca o televiziune cu 2200 de angajati 

nu poate găsi inlocuitori pe termen scurt pentru 2 reporteri bolnavi. Poate nu ar 

trebui să mă mir chiar asa de tare. Dacă stau să mă gândesc bine, la Stiri numarul 

producătorilor, editorilor și prezentatorilor cred ca e cel putin dublu fata de cel al 

reporterilor. TVR, armata cu 1000 de generali si o singura ordonanță" – susține 

jurnalistul TVR. 

Din nefericire, nu este pentru prima dată când sănătatea angajaților TVR este pusă 

în pericol de inconștiența celor care, vremelnic, conduc instituția publică. 

MediaSind TVR a atras în nenumărate rânduri atenția, inclusiv membrilor 

Consiliului de Administrație și Comisiilor de specialitate ale Parlamentului, față de 

măsurile superficiale de protecție a sănătății angajaților din TVR. Din informațiile 

noastre, TVR este un focar, cu aproximativ 40 de persoane contaminate până în 

prezent, iar măsurile de protecție înseamnă câteva măști din cârpă confecționate la 

croitoria proprie, dezinfectanți și câteva mănuși, dar nu pentru toți angajații. Puțini 

au însă șansa să lucreze de pe teren sau de la domiciliu, întrucât, din cauza unui 

CCM negociat de conducerea TVR cu sindicatul ei de casă, angajații trebuie să 

vină zilnic la sediu ca să semneze condica de prezență. Este greu să explici unei 

conduceri cu o mentalitate de secretară, că în instituțiile de media activitatea 

jurnalistică înseamnă, în primul rând, creație, și ea nu trebuie să fie pontată la fel 

ca în fabrici și uzine. 
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Nu în ultimul rând, din cauza aceluiași CCM discreționar, în TVR nu se respectă 

prevederile legale privind regimul deplasărilor. Nu toți colegii noștri primesc 

indemnizația de cazare în cuantum de 230 lei prevăzută în HG 714/2018, și sunt 

cazați în comun în tot felul de locații selectate de către instituție. Deși MediaSind a 

anulat, în prima instanță, prevederile discreționare care provocau astfel de abuzuri, 

conducerea TVR împreună cu SpusTv au depus recurs, folosind cotizațiile 

membrilor de sindicat împotriva angajaților, adică tocmai împotriva celor care o 

plătesc! (amănunte aici: Tribunalul Bucureşti a anulat diminuările de drepturi 

negociate de conducerea TVR cu sindicatul de casă împotriva angajaţilor!). 

MediaSind TVR va sesiza și acest caz instituțiilor abilitate, deoarece, din cauza 

sprijinului politic de care, încă, se bucură, șefa TVR, justiția a rămas singura 

soluție viabilă pentru salvarea celei mai mari instituții de presă a statului român. 

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR)                  

 

 Ierarhia finală la locale, diferită de așteptările partidelor. Distanța dintre 

PNL și PSD e de peste 8 procente, iar USR-PLUS are un scor apropiat de 

PMP și UDMR 

Rezultatele finale la alegerile locale publicate de Biroul Electoral Central seamănă 

destul de puțin cu așteptările partidelor după exit-polluri. Votul pentru consiliile 

județene, considerat tradițional cel mai apropiat de opțiunile politice pentru 

parlamentare, arată o ierarhie surprinzătoare. Distanța dintre PNL și PSD e de 

peste 8 procente, iar USR-PLUS are un scor apropiat de PMP și UDMR. Cu aceste 

rezultate pe masă, partidele fac analize și strategii pentru alegerile din decembrie. 

PNL a câștigat cel mai mare număr de mandate în consiliile județene și peste 30% 

din voturile exprimate. Liderii partidului numesc scorul "istoric" și se uită cu 

încredere spre următoarea guvernare. 

După ce în seara alegerilor a proclamat PSD câștigător, Marcel Ciolacu admite că 

partidul său a pierdut în fața dreptei, obținând doar 22% din voturile exprimate la 

consiliile județene. Toate organizațiile au fost chemate la ordin, iar rezultatele de la 

locale se vor reflecta și în felul în care se vor alcătui listele pentru parlamentare. 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiaanulatdiminuarilededrepturinegociatedeconducereatvrcusindicatuldecasaimpotrivaangajatilor
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiaanulatdiminuarilededrepturinegociatedeconducereatvrcusindicatuldecasaimpotrivaangajatilor
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Cea mai mare surpriză e consemnată în dreptul USR-PLUS, care a obținut doar 

6,65% din voturile pentru consilii județene, deși a câștigat 5 primării de municipii. 

Cu Traian Băsescu vârf de lance în campanie, PMP a reușit să ia 5,88% din voturi. 

Îngrijorările că partidul nu va trece pragul la alegerile parlamentare s-au mai risipit, 

iar liderii partidului se văd deja într-o coaliție de guvernare cu PNL. 

Partidul lui Victor Ponta, Pro România, a obținut 4,95% din voturi, la limita sub 

pragul electoral. Prin fuziunea cu ALDE, care a luat sub 3%, cele două partide 

speră să prindă și următorul Parlament. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Bode, după proiectul uriaș de autostradă și cale ferată anunțat de 

americani: Eforturile şi seriozitatea noastră încep să dea roade 

Ministrul Transporturilor, Lucian Bode, a salutat inițiativa SUA de a 

sprijini construirea unei autostrăzi și a unei căi ferate între România și Polonia. 

Rail-2-Sea și Via Carpatia vor primi un sprijin important pentru dezvoltarea 

infrastructurii, a spus ministrul, citat de Mediafax. 

Inițiativa celor Trei Mări, o platformă politică a statelor membre ale Uniunii 

Europene, include 12 țări de-a lungul unei axe nord-sud, de la Marea Baltică până 

la Marea Adriatică și Marea Neagră. Obiectivele proiectului sunt dezvoltarea 

economică a Europei Centrale și de Est prin conectivitatea infrastructurii în trei 

domenii principale: transporturi, energie și digitalizare. 

Două proiecte importante vizează România. Este vorba despre Rail-2-Sea care 

vizează construirea unei linii de cale ferată cu dublă utilizare civilă-militară între 

portul Gdansk și portul Constanța. Acest proiect are ca obiectiv principal 

modernizarea unor coridoare feroviare atât pentru utilizarea comercială cât și 

pentru transportul rapid al forțelor și echipamentelor militare pe teritoriul 

României, cu o lungime totală de 3663 km, între Portul Gdansk și Portul Constanța 

care va traversa patru state: Republica Polonă, Republica Slovacă, Ungaria și 

România. 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/proiect-urias-in-pregatire-cu-sua-o-autostrada-si-o-cale-ferata-care-sa-lege-constanta-de-portul-gdansk-din-polonia-1382120
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Al doilea proiect se numește Via Carpatia și are ca obiectiv principal crearea unui 

coridor de transport din partea de nord a Europei spre sud, prin Lituania, Polonia, 

Slovacia, Ungaria, România, Bulgaria și Grecia, ca o nouă conexiune de autostradă 

între nordul și sudul Europei, integrând sistemul de transport al statelor 

participante. 

„Salut inițiativa Statelor Unite ale Americii - partenerul nostru strategic, care, prin 

vocea ambasadorului său la București, și-au exprimat dorința de a sprijini România 

pentru dezvoltarea economică, energetică și acum și cea a infrastructurii rutiere și 

feroviare. Eforturile și seriozitatea noastră încep să dea roade. Cele două proiecte 

importante Rail-2-Sea și Via Carpatia vor primi un sprijin important pentru 

dezvoltarea infrastructurii care să lege Constanța, de la Marea Neagră, cu Gdansk, 

de la Marea Baltică. Aceste proiecte de infrastructură vor fi un real beneficiu 

pentru economiile statelor partenere, dar și pentru economiile din regiune. Ambele 

proiecte, atât Rail-2-Sea cât și Via Carpatia, implică atragerea de fonduri private. 

În acest context, anunțul administrației americane nu poate decât să încurajeze 

fondurile de investiții să susțină aceste proiecte”, a spus Bode. 

Anunțul privind cele două proiecte a fost făcut vineri, de ambasadorul SUA în 

România, Adrian Zuckerman, în timpul ceremoniei de semnare a Acordului 

interguvernamental dintre România şi Statele Unite, de la Departamentul Energiei. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Arafat: Există riscul să ajungem la 5.000-7.000 de cazuri pe zi. Distribuirea 

vaccinului anti-Covid va fi o provocare. Medicii și persoanele vulnerabile vor 

avea prioritate 

Șeful Departamentului pentru Situații de Urgență, Raed Arafat, a declarat că 

autoritățile fac pregătiri pentru administrarea și distribuirea viitorului vaccin anti-

Covid. Va fi o provocare, a spus Arafat. El a mai avertizat că există riscul să 

ajungem la 5.000-7.000 de cazuri pe zi, dacă problema răspândirii virusului nu va 

fi rezolvată prin măsurile de restricție. 
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Șeful Departamentului pentru Situații de Urgență, Raed Arafat, a declarat, sâmbătă 

seara, în cadrul unei emisiuni la Antena 3, că transportul și livrarea tratamentului 

reprezintă o provocare pentru cei implicați și că prioritate la vaccin vor avea 

personalul medical aflat în linia întâi și persoanele vulnerabile. 

 

În cazul acestora, prețul vaccinului va fi suportat de stat. 

 

”Va fi o provocare logistică, de transport, de administrare, de organizarea locurilor, 

de distribuire. Pentru acest lucru va exista o colaborare între Ministerul Sănătății, 

Ministerul Afacerilor Interne și Ministerul Apărării. Depinde cum vor veni dozele. 

Eu mă îndoiesc că vor veni toate dozele, ele vor veni treptat. Trebuie stabilite exact 

prioritățile, avem personalul medical, medicii, asistentele, ambulanțierii, și 

bineînțeles persoanele vulnerabile, cu comorbidități.... Este o problemă de 

siguranță la nivel național. Și va fi suportat de stat”, a explicat Raed Arafat, potrivit 

Mediafax. 

 

În ceea ce privește evoluția epidemiei, Raed Arafat a spus că este posibil ca peste 

zece zile România să aibă între 5.000 şi 7.000 de noi cazuri de îmbolnăviri cu 

Covid-19 deoarece răspândirea comunitară a virusului este foarte extinsă. 

 

„Dacă nu se va rezolva problema răspândirii şi va continua în acelaşi trend, este 

posibil să ajungem acolo. Dacă măsurile care se iau au un impact, atunci este 

posibil să vedem o încetinire”, a precizat Raed Arafat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Concediu odihnă 2021: Programarea liberelor salariaților pentru anul viitor 

trebuie stabilită de angajator lunile astea 

Până la sfârșitul anului, angajatorii trebuie să stabilească programările pentru 

concediile de odihnă ale salariaților aferente anului viitor, conform legislației 

muncii în vigoare. În esență, reprezentanții firmelor trebuie să se consulte cu 

salariații și să stabilească în ce perioade vor putea aceștia să-și ia concediile de 

odihnă, potrivit avocatnet.ro. 

 

https://avocatnet.ro/articol_56077/Concediu-odihn%C4%83-2021-Programarea-liberelor-salaria%C8%9Bilor-pentru-anul-viitor-trebuie-stabilit%C4%83-de-angajator-lunile-astea.html?utm_source=personal
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Faptul că salariații își pot lua concediile de odihnă în perioadele programate de 

angajator apare în Codul muncii. De fapt, salariații sunt obligați să respecte 

programările făcute de firmă pentru anul următor, dar firmele nu sunt obligate de 

legislație să le facă. 

 

Mai exact, concediul de odihnă se efectuează, potrivit Codului muncii, “în baza 

unei programări colective sau individuale stabilite de angajator cu consultarea 

sindicatului sau, după caz, a reprezentanților salariaților, pentru programările 

colective, ori cu consultarea salariatului, pentru programările individuale. 

Programarea se face până la sfârșitul anului calendaristic pentru anul următor”. 

 

E de menționat că angajatorul este cel care stabilește aceste programări, iar dacă 

vrea, el poate renunța la programările în avans. Chiar dacă salariații sunt consultați, 

așa cum apare mai sus, aprobarea acestora nu este necesară atunci când firma 

decide cine în ce perioadă va putea să-și ia concediu de odihnă. 

“Din interpretarea textelor de lege observăm că perioada în care un salariat poate 

să beneficieze de concediu nu face obiectul unui acord al părților, întrucât 

salariatul este doar consultat, iar angajatorul este cel care stabilește efectiv 

programarea”, au lămurit, cu o ocazie anterioară, Mihai Anghel, managing 

associate, și Maria Olteanu, avocat colaborator, ambii de la Țuca Zbârcea & 

Asociații. 

(Sursa: avocat.net) 

 

 În sfârşit: CNAIR a desemnat câştigătorul licitaţiei pentru construirea a 19 

km din Centura Capitalei 

Compania Naţională de Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR) a anunţat 

că a fost desemnat câştigătorul licitaţiei pentru proiectarea şi execuţia a 19 

kilometri din Centura de Nord a Capitalei. 
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„Vineri, 09.10.2020, CNAIR a transmis adresele de comunicare a rezultatului 

procedurii de atribuire a contractului de "Proiectare si Executie Autostrada de 

Centura Bucuresti km 0+000-km 100+900, Sector Centura Nord km 0+000-km 

52+770, Lot 2: km 20+000-km 39+000", în lungime de 19 km”, a transmis 

CNAIR, printr-un comunicat. 

Astfel, a fost desemnată câştigătoare asocierea SC SA&PE Construct SRL–SC 

Spedition UMB SRL–S.C. Tehnostrade SRL, cu preţul de 831.920.653,34 lei fără 

TVA. 

Durata contractului este de 12 luni pentru perioada de proiectare şi de 22 de luni 

perioada de execuţie a lucrărilor. Perioada de garanţie a lucrărilor este de 10 ani. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Romgaz încheie un contract de 526 mil. lei cu ELCEN Bucureşti pentru 

livrare de gaze 

Romgaz (SNG), producător şi furnizor de gaze naturale controlat de Ministerul 

Economiei, Energiei şi Mediului de Afaceri, a încheiat un contract de 526 milioane 

de lei cu Electrocentrale Bucureşti pentru livrarea de gaze naturale de la 1 

octombrie 2020 şi până la 30 septembrie 2021, se arată într-un raport publicat la 

bursă.  

Pentru plată se va emite o factură de regularizare scadentă în 90 de zile de la data 

emiterii, se arată la bursă. Romgaz este cea mai mare companie de stat listată la 

bursa de la Bucureşti, cu o capitalizare de aproape 11 mld. lei.  

(Sursa: zf.ro) 
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 Cursul leu/euro a încheiat săptămâna pe scădere, dar tot peste pragul de 

4,87, iar ROBOR la trei luni a rămas la 2,1% 

Cursul de schimb a fost vineri în scădere, după o săptămână fluctuantă, în care au 

alternat scăderi cu creşteri, în timp ce indicele ROBOR la 3 luni s-a menţinut toată 

săptămâna trecută la nivelul de 2,10%, după ce cu o săptămână în urmă a fost pe o 

pantă ascendentă.  

Cursul de referinţă anunţat vinerea trecută la ora 13.00 de BNR a fost de 4,8720 

lei/euro, în scădere cu doar 0,04% faţă de nivelul de joi, şi sub maximul istoric din 

25 septembrie. 

Cel mai recent maxim istoric, de 4,8750 lei/euro, anunţat în 25 septembrie de 

BNR, a fost al cincilea maxim istoric pentru moneda europeană atins în luna 

septembrie. 

Comparativ cu nivelul de la sfârşitul anului 2019, cursul leu/euro era vineri mai 

mare cu peste 1,9%. În acelaşi timp, pe piaţa monetară, indicele ROBOR la 3 luni, 

folosit pentru calcularea dobânzilor variabile la creditele în lei contractate înainte 

de luna mai 2019, a staţionat toată săptămâna trecută la 2,10%, după ce în 

săptămâna precedentă au fost înregistrate mai multe şedinţe de creşteri. 

La începutul lunii septembrie, indicele ROBOR la 3 luni era cotat la 2%. Indicele 

ROBOR la 3 luni a înregistrat o tendinţă de scădere de la începutul anului, când era 

3,19% în data de 3 ianuarie 2020. 

ROBOR este indicatorul monetar în funcţie de care se calculează dobânzile 

variabile pentru creditele în lei, precum şi dobânzile la creditele ipotecare, acordate 

înainte de luna mai 2019.  

Din luna mai 2019, băncile acordă credite noi retail în lei cu dobândă variabilă 

legate de o nouă referinţă, respectiv indicele de referinţă trimestrial pentru creditele 

acordate consumatorilor - IRCC - care a înlocuit ROBOR în contractele de credit 

retail în lei. 

Valoarea iniţială a IRCC era de 2,36%, iar ulterior a avut o evoluţie fluctuantă.  
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BNR a publicat recent noua valoare a IRCC calculată pe baza dobânzilor reale din 

T2/2020, la 2,17%, în scădere faţă de valoarea precedentă, de 2,41%. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Angajaţii români au câştigat un salariu mediu net de aproape 3.300 de lei în 

august. Cel mai mult au câştigat salariaţii din IT, mai mult decât dublu faţă 

de media pe economie, iar cele mai mici salarii au fost în hoteluri şi 

restaurante 

Salariul lunar mediu net a ajuns la la 3.275 lei în luna august, în scădere cu 2,9% 

comparativ cu luna precedentă, conform datelor de la Institutul Naţional de 

Statistică (INS). Comparativ cu aceeaşi lună a anului trecut, salariul mediu net a 

crescut cu 7,6%. 

„În luna august 2020, în majoritatea activităţilor din sectorul economic, nivelul 

câştigului salarial mediu net a fost mai mic decât în luna iulie 2020 ca urmare a 

acordării în lunile precedente de prime ocazionale, drepturi în natură şi ajutoare 

băneşti, sume din profitul net şi alte fonduri. De asemenea, scăderile câştigului 

salarial mediu net au fost cauzate de întreruperi/încetări ale activităţii, de 

continuarea şomajului tehnic de către anumiţi agenţi economici sau de remunerarea 

parţială a salariaţilor, de nerealizările de producţie ori încasările mai mici, cât şi de 

angajările de personal cu câştiguri salariale mai mici faţă de medie din unele 

activităţi economice“, scrie Institutul Naţional de Statistică. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 România a încasat peste 507 milioane de euro din exporturile de grâu şi 

meslin în primul semestru 

România a exportat în ţările intra şi extracomunitare o cantitate de 2,55 milioane 

de tone de grâu şi meslin în primul semestru din acest an, în creştere cu aproape 

13% faţă de aceeaşi perioadă din 2019, conform datelor Ministerului Agriculturii şi 

Dezvoltării Rurale (MADR) furnizate la solicitarea AGERPRES. 
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Valoarea exporturilor de grâu şi meslin, în perioada 1 ianuarie - 30 iunie 2020, a 

înregistrat un avans de 12,8%, până la 507,63 milioane de euro. În primul semestru 

al anului trecut au fost exportate 2,258 milioane de tone de grâu şi meslin, în 

valoare de 450,089 milioane de euro. 

 

Potrivit balanţei comerciale cu produse agroalimentare, grâul şi meslinul ocupă 

poziţia a doua, după porumb, în topul livrărilor pe pieţele externe, în perioada 1 

ianuarie - 30 iunie 2020, la fel ca şi în perioada similară a anului trecut. 

 

Meslinul este un amestec de grâu cu secară în proporţie 2-1. 

 

Producţia medie la grâu în acest an a fost de 2,9 tone pe hectar, în scădere cu 40% 

faţă de 2019, din cauza secetei care a afectat peste 900.000 de hectare cu grâu, 

dintr-un total de 1,168 milioane hectare cu culturi înfiinţate în toamna anului 

trecut. 

 

În 2019, au fost recoltate aproximativ 9,4 milioane tone cu grâu, iar anul acesta 

producţia a ajuns la aproximativ 5,5 milioane de tone, potrivit datelor anunţate de 

ministrul de resort, Adrian Oros. 

 

Necesarul de consum al României este de maximum 2,2 milioane tone, la care se 

adaugă 550.000 de tone de grâu pentru sămânţă. De asemenea, în jur de 400.000 de 

tone de grâu industrial se foloseşte în industria alcoolului şi 400.000 de tone de 

grâu furajer pentru hrana animalelor. În aceste condiţii, disponibilul pentru export 

din producţia anului 2020 este estimat de oficialii MADR la 2 - 2,5 milioane de 

tone. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Studiu privind calitatea vieții și bunăstarea socială: România se menține pe 

locul 45 în clasamentul mondial 

România se menține pe locul 45 din 163 de țări și pe ultimul loc în clasamentul 

statelor membre ale Uniunii Europene, potrivit studiului Indicele de Progres Social 

2020 privind calitatea vieții și bunăstarea socială, realizat de organizația nonprofit 

https://www.socialprogress.org/
https://www.socialprogress.org/
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Social Progress Imperative cu sprijinul Deloitte. România înregistrează 78,35 de 

puncte din 100, un scor ușor mai ridicat față de anul precedent, și se regăsește, 

conform acestuia, în rândul țărilor din a treia categorie din clasament, după 

Barbados, Bulgaria și Mauritius. 

 

Indicele de Progres Social (IPS) măsoară calitatea vieții și bunăstarea socială a 

cetățenilor din 163 de țări, în baza analizei a trei dimensiuni principale. 

Metodologia presupune acordarea unui punctaj pentru elementele încadrate în 

categoria nevoilor de bază - și anume hrană și îngrijire medicală de bază, apă și 

salubritate, locuință și siguranță personală -, pentru cele care țin de bunăstare - 

accesul la educație de bază, accesul la comunicații și informații, sănătatea și 

bunăstarea, calitatea mediului - și pentru elementele care țin de oportunități - 

drepturile personale, libertatea personală și de alegere, incluziunea, accesul la 

educație avansată. În baza punctajului acordat, țările din clasament sunt grupate în 

șase categorii, în mod descrescător. 

 

„Studiul atrage atenția că, în absența unor măsuri imediate care să contribuie la o 

recuperare durabilă a economiei lumii, pandemia de COVID-19 amenință să 

anuleze progresul social din ultimii zece ani. În cazul României, faptul că actuala 

criză a apărut după ce țara noastră înregistrase cel mai bun an economic din istorie, 

2019, face ca efectele sale, care sunt deja vizibile în indicatori precum șomajul sau 

scăderea economică, să nu fie încă evidente și în indicele de progres social, care se 

află la un nivel ușor mai ridicat față de cel de anul trecut. Însă amenințarea de 

regres care planează asupra întregii lumi este valabilă și pentru noi”, explică 

Alexandru Reff, Country Managing Partner, Deloitte România și Moldova. 

 

În clasamentul mondial, România se regăsește în primele 50 de țări la două dintre 

cele trei categorii analizate, nevoi de bază (locul 45) și oportunități (locul 49), în 

timp ce la categoria bunăstare ocupă locul 57. Analizând punctajele acordate 

fiecăreia dintre coordonatele încadrate în cele trei categorii, țara noastră a obținut 

cele mai bune scoruri pentru siguranța personală (locul 36), drepturile personale 

(locul 46), accesul la educație avansată (locul 49) și accesul la comunicații și 

informații (locul 49). La polul opus, coordonatele analizate pentru România care au 

înregistrat punctaje mai slabe sunt incluziunea (locul 91), locuința (locul 90), 
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sănătatea și bunăstarea (locul 85). 

Norvegia se menține în poziția de lider 

 În 2020, pe primele locuri în clasament sunt Norvegia, Danemarca și 

Finlanda, iar pe ultimele, Republica Centrafricană, Ciad și Sudanul de Sud. 

 Statele membre ale Uniunii Europene, cu excepția Croației, Ungariei, 

Bulgariei și a României, se găsesc în primele două categorii de țări din 

clasament, având un nivel ridicat al calității vieții. 

 Dintre statele din regiunea Europei Centrale și de Est, cel mai bun loc este 

ocupat de Slovenia (22), fiind urmată de Estonia (24), Cehia (25), Polonia 

(31), Lituania (32), Letonia (35), Slovacia (36), Croația (39), Ungaria (40), 

Bulgaria (43) și România (45). 

Imaginea de ansamblu a schimbărilor indicelui în ultimii zece ani 

 

În contextul generat de pandemia de COVID-19, calitatea vieții și bunăstarea 

socială se află pentru prima dată în scădere în ultimii zece ani. 

 

Indicele global raportat la populație a crescut de la 60,63 din 100 în 2011, la 64,24 

în 2020. 

 În perioada 2011-2020, 155 dintre țările analizate au cunoscut o îmbunătățire 

cu cel puțin un punct a calității vieții și bunăstării sociale, în timp ce 42% 

dintre acestea au înregistrat scoruri mai mari cu cinci sau mai multe puncte. 

Statele Unite ale Americii, Brazilia și Ungaria sunt singurele trei țări care au 

înregistrat un declin privind indicele de progres social în acest interval. 

 Din 2011 până în prezent, coordonatele care s-au îmbunătățit la nivel global 

sunt accesul la informații și comunicații, accesul la educație avansată, 

locuință și apă și salubritate. 

 Drepturile personale și incluziunea se regăsesc printre indicatorii care au 

scăzut de-a lungul perioadei analizate, în timp ce siguranța personală și 

calitatea mediului au stagnat. 
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Rezultatele globale sunt disponibile aici, iar rezultatele detaliate pentru România 

pot fi văzute aici. 

 

Deloitte furnizează la nivel global servicii de audit, consultanță, servicii juridice, 

consultanță financiară și managementul riscului, servicii de consultanță fiscală și 

alte servicii adiacente către clienți din sectorul public și privat provenind din 

industrii variate. Patru din cinci companii prezente în topul Fortune Global 500® 

sunt clienți Deloitte, prin intermediul rețelei sale globale de firme membre care 

activează în peste 150 de țări și teritorii, oferind resurse internaționale, perspective 

locale și servicii de cea mai înaltă calitate pentru a aborda provocări de business 

complexe. Obiectivul Deloitte este să creeze un impact vizibil în societate cu 

ajutorul celor peste 330.000 de profesioniști ai săi. 

 

Deloitte România este una dintre cele mai mari companii de servicii profesionale 

din țara noastră și oferă, în cooperare cu Reff & Asociații | Deloitte Legal, servicii 

de audit, de consultanță fiscală, servicii juridice, de consultanță în management și 

consultanță financiară, servicii de managementul riscului, soluții de servicii și 

consultanță în tehnologie, precum și alte servicii adiacente, prin intermediul a 

2.000 de profesioniști. 

 

Pentru a afla mai multe despre rețeaua globală a firmelor membre, vă rugăm să 

accesați www.deloitte.com/ro/despre. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Bogdan Aurescu participă luni la reuniunea miniştrilor de Externe din 

statele membre UE 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, va participa luni, la Luxemburg, la 

reuniunea miniştrilor de Externe din statele membre ale UE. 

 

Potrivit MAE, înaintea reuniunii, miniştrii de Externe şi Înaltul Reprezentant 

pentru Afaceri Externe şi Politica de Securitate vor participa la un mic dejun 

informal cu ministrul Afacerilor Externe al Arabiei Saudite, Faisal Bin Farhan Al 

Saud. 

https://www.socialprogress.org/
https://www.socialprogress.org/?tab=2&code=ROU
https://www2.deloitte.com/ro/ro/pages/about-deloitte/articles/about-deloitte.html
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''În cadrul schimbului de opinii cu oficialul saudit, ministrul Bogdan Aurescu va 

reitera interesul pentru continuarea progreselor în dialogul dintre Arabia Saudită şi 

UE, inclusiv în domeniul drepturilor omului, şi va aborda situaţia regională, 

inclusiv Procesul de Pace din Orientul Mijlociu, ocazie cu care va reitera poziţia 

României şi va expune evaluarea părţii române cu privire la perspectivele de 

evoluţie ale Procesului, evaluare rezultată inclusiv în urma vizitei sale de luna 

trecută din Statul Israel şi Palestina'', precizează MAE. 

 

În cadrul reuniunii CAE, vor fi trecute în revistă, din perspectiva evoluţiilor 

recente, o serie de subiecte de actualitate, precum situaţia din Nagorno-Karabah, 

Planul de Acţiune al UE privind drepturile omului şi democraţia 2020 - 2024, 

situaţia din Mozambic, pregătirile pentru Summitul UE - Ucraina, situaţia din 

Venezuela, precum şi relaţiile cu R. Kârgâză. 

 

Pe agenda de discuţii a reuniunii figurează situaţia din Belarus, evoluţiile din 

cadrul Dialogului Belgrad - Priştina, relaţiile UE cu Rusia şi relaţiile UE cu 

America Latină şi Caraibi. 

 

În cadrul unui dejun informal, miniştrii de Externe vor avea un schimb de opinii 

privind modalităţile de a stimula un multilateralism eficient în relaţiile 

internaţionale. 

 

Ministrul Bogdan Aurescu se va referi la evoluţiile recente din Nagorno-Karabah şi 

va reitera poziţia consecventă a României de încurajare a soluţionării paşnice a 

conflictului, cu respectarea principiilor şi normelor de drept internaţional. De 

asemenea, va încuraja părţile să respecte recent convenita încetare a focului, ca 

bază a reluării negocierilor pe fond, cu medierea copreşedinţilor Grupului de la 

Minsk al OSCE, informează sursa citată. 

 

În ceea ce priveşte situaţia din Belarus, ministrul Bogdan Aurescu va exprima 

preocuparea faţă de evoluţiile din această ţară şi va arăta nevoia de reacţie şi de 

acţiune fermă şi rapidă a UE, România fiind printre statele care au co-sponsorizat, 

în urmă cu câteva zile, o iniţiativă care solicită sancţiuni suplimentare.  
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Susţinerea de sancţiuni suplimentare din partea României, inclusiv la cel mai înalt 

nivel, este justificată în contextul deteriorării continue a situaţiei, urmând a fi 

reafirmată, totodată, solidaritatea cu Polonia şi Lituania, în urma presiunii 

exercitate de autorităţile belaruse asupra ambasadelor acestor ţări la Minsk. De 

altfel, România s-a alăturat pe 9 octombrie statelor UE care şi-au rechemat 

ambasadorii de la Minsk pentru consultări, arată MAE. 

 

Şeful diplomaţiei române va saluta abordarea Dialogului Belgrad - Priştina la 

Consiliul Afaceri Externe, în urma solicitării României, alături de alte state 

membre, şi va exprima susţinerea activă a României pentru eforturile 

Reprezentantului Special al UE pentru Dialogul Belgrad - Priştina şi alte aspecte 

regionale din Balcanii de Vest, Miroslav Lajcak, în vederea unui pachet 

cuprinzător de acorduri între cele două părţi. 

 

Discuţiile referitoare la relaţiile UE cu Federaţia Rusă vizează o analiză 

aprofundată, inclusiv din perspectiva cazului Navalnîi. Ministrul român va susţine 

introducerea de sancţiuni suplimentare, în urma confirmării de către Organizaţia 

pentru Interzicerea Armelor Chimice a otrăvirii lui Navalnîi cu un agent chimic din 

grupul Novichok, precizează MAE. 

 

Discuţia privind America Latină şi Caraibi va urmări definirea sprijinului UE 

pentru regiune, inclusiv pentru a contracara efectele pandemiei de COVID-19. 

Poziţia României are în vedere solidaritatea faţă de regiune, susţinerea pentru 

revitalizarea dialogului politic şi consolidarea cooperării cu statele din regiune, cu 

viziuni similare UE la nivel multilateral. 

 

În cadrul dezbaterii privind susţinerea multilateralismului, ministrul Bogdan 

Aurescu va evidenţia faptul că un multilateralism eficient se bazează pe respectarea 

dreptului internaţional şi a valorilor democratice, precum şi pe importanţa 

cooperării cu statele cu aceleaşi viziuni la nivel internaţional şi a consolidării 

relaţiei transatlantice.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Protestele din Belarus: Protestatarii, dispersaţi cu grenade asurzitoare şi 

tunuri cu apă / Manifestanții sunt bătuți cu bastoanele, iar soldații și-au 

îndreptat armele spre ei 

Poliția din Belarus a folosit duminică tunuri de apă și grenade asurzitoare pentru a 

dispersa manifestanții adunați la Minsk pentru a protesta față de realegerea 

controversată a președintelui Alexandr Lukashenko, a declarat Ministerul de 

Interne, relatează AFP. 

 

22.00: Nacha Niva, una dintre principalele publicații online, a postat un 

videoclip în care arată ceea ce păreau a fi soldații Ministerului de Interne urmărind 

protestatarii și îndreptându-și puștile spre ei. 

 

21.20: Bărbați și femei ripostează față de violențele forțelor de ordine. Polițiștii 

bătau un bărbat pentru a-l face să intre în dubă, însă oamenii s-au strâns pentru a-l 

salva, în timp ce alte persoane sunt luate de pe stradă în mod aleatoriu. 

19.15: Forțele de ordine au înconjurat o mașină încercând să deschidă ușile pentru 

a trage afară oamenii 

19.10: Imaginile publicate de presa locală arată ofițeri cu balaclava care trag 

protestari în dube negre și cum îi bat pe protestatari cu bastoanele la protestul de 

duminică la care participă mii de oameni. 

UPDATE 18.30: Potrivit organizaţiei pentru apărarea drepturilor omului Viasna, 

circa 100 de persoane, inclusiv numeroşi jurnalişti, au fost arestaţi în după-amiaza 

zilei de duminică. 

 

UPDATE 17.55: "Tunurile de apă și grenade asurzitoare au fost folosite la Minsk", 

a declarat pentru AFP purtătoarea de cuvânt a ministerului Olga Tchemodanova, în 

timp ce presa independentă din Belarus a transmis imagini cu arestări brutale 

pentru ceea ce păre a fi represiunea cea mai violentă a unei manifestații la Minsk 

de la mijlocul lunii august. 

---------- 

 

https://t.me/nashaniva/18069
https://t.me/nashaniva/18069
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Știrea inițială 

Aproximativ 50 de protestatari au fost reținuți, duminică, în capitala Belarusului în 

urma unor confruntări cu poliția, a relatat Interfax, citând martori, scrie Reuters. 

 

Belarusul, o fostă republică sovietică cu o populație de 9,5 milioane, se confruntă 

cu proteste masive de la alegerile prezidențiale de pe 9 august despre care opoziția 

spune că au fost fraudate de către Alexandr Lukașenko. 

De la alegeri, zeci de mii de oameni s-au adunat în fiecare duminică pe străzile din 

Minsk pentru a cere demisia sa și a cere tragerea la răspundere a celor vinovați de 

reprimarea violentă primelor proteste post-electorale, care au lăsat cel puțin trei 

morți, zeci de răniți. 

Peste 13.000 de persoane au fost reţinute de la începutul protestelor, însă unele au 

fost eliberate până acum, potrivit Reuters. 

Candidatul Opoziției, Svetlana Tihanovskaia, a spus că este adevărata câștigătoare 

a scrutinului și a cerut alegeri libere. Ulterior, ea a plecat din țară. 

Uniunea Europeană și SUA au refuzat să recunoască rezultatul oficial al scrutinului 

prezidențial. 

Sâmbătă, Lukașenko a făcut o mutare neașteptată, despre care opozanții spun că e 

un semn de slăbiciune, a ținut o întâlnire cu liderii opoziției deținuți într-o 

închisoare din Minsk. 

Presa de stat a susținut că Lukașenko a convocat reuniunea pentru a discuta despre 

reforma constituțională cu opozanții săi care sunt închiși. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Primul comisar european infectat cu COVID-19 

Mariya Gabriel, reprezentanta Bulgariei, este primul comisar european confirmat 

cu noul coronavirus. Gabriel deține portofoliul educației și cercetării în echipa 

Ursulei von der Leyen. 
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„După un prim test negativ făcut luni, al doilea test pentru COVID-19 a ieșit 

pozitiv. Sunt în autoizolare de luni și stau în continuare acasă, respectând regulile. 

Protejați-vă sănătatea și rămâneți în siguranță”, a scris Gabriel pe Twitter. 

Și Ursula von der Leyen a stat în izolare, după ce a intrat în contact cu o persoană 

infectată, dar ea nu s-a îmbolnăvit. În aceeași situație au fost și Charles Michel, 

președintele Consiliului European, și Frans Timmermans, vicepreşedinte al 

Comisiei Europene. 

De asemenea, în izolare a intrat și Preşedintele Parlamentului European, David 

Sassoli. 

(Sursa: Digi 24) 

 


